
  استقلال ۵ دیدار متوالی نتیجه ای بهتر از تساوی کسب نکرده 
است؛ به نظر شما روند تیم امیدوار کننده است؟

معم��ولا هر تیمی ب��رای آغاز فصل جدید، س��عی می کند 
بازیکنان فصل قبلش را حفظ و بهترین ها را جذب کند. در واقع 
تیم ها در پی این هستند شرایط شان را نسبت به فصل قبل شان 
بهبود دهند. درباره اس��تقلال استراتژی کادر فنی این بوده که 
تع��دادی بازیکن جوان به تیم اضافه ش��وند که البته بازیکنان 
آینده  داری هستند. در نتیجه هماهنگی و وفق یافتن بازیکنان 
جدید با شرایط تیم بزرگی چون استقلال زمان  می برد. با همه 
این تفاسیر نتایجی که استقلال در این فصل گرفته سینوسی 
است. بازی تیم در لیگ قهرمانان مقابل الهلال عربستان قابل 
قبول بود و خیلی به آینده تیم امیدوار شده بودم ولی خودتان 
بهتر می دانید که استقلال تیم بزرگی است و قطعا باید بازیکنان 
بزرگی هم در اختیار داش��ته باشد. ضمن اینکه جایگزین های 
مناسبی برای بازیکنانی که از تیم جدا شدند، نداریم. از طرفی 
تیم تغییر سیستم داده و بازیکنانی که در این سیستم به کار 
گرفته می شوند، دارند تلاش می کنند بازی های خوبی به نمایش 

بگذارند. در مجموع ۵ تساوی متوالی یعنی از دست دادن ۱۰ 
امتیاز که این قطعا نگران کننده است. استقلال زمانی که روی 

نوار پیروزی قرار بگیرد، شرایطش بهتر خواهد شد. 
  درباره خارجی های استقلال زیاد صحبت می شود؛ به نظر شما 

عملکرد مثبتی داشته اند؟
بازیکن خارجی ای که به استقلال می آید، قطعا باید تراز اول 
باش��د و بتواند در شرایط بحرانی کمک حال تیم باشد. یامگا از 
نخس��تین باری که برای اس��تقلال بازی کرد، خوب بوده است 
اما از ژس��تد تا به حال چیزی ندیده ام. خریدهایی انجام شده و 
استقلال باید از آنها بهترین استفاده را کند. امیدوارم کادر فنی 
از نظ��ر روحی- روانی تیم را آماده بازی با پیکان کرده باش��د تا 

ان شاءالله بتوانیم به برد برسیم. 
  ۲ تیم در داربی اخیر چیز خاصی از خود به نمایش نگذاشتند 

و حتی یک شوت در چارچوب هم نداشتند.
یک پنالتی در این دیدار باید به نفع استقلال گرفته می شد 
که نشد،  البته ما نباید سمت داوری برویم. در هر صورت ۲ تیم 
با شرایط خوبی به داربی رسیده بودند؛ پرسپولیس پس از آنکه 

لیگ را خوب ش��روع نکرد، با توجه به اینکه سیستم بازی اش را 
تغییر داده بود، در ۲ دیدار آخرش به نتیجه رسیده بود. استقلال 
هم مقابل صنعت نفت بازی خوبی به نمایش گذاشته بود اما در 

داربی کیفیت بالایی نداشت. 
  برخی اعتقاد دارند خط دفاعی استقلال به خاطر حضور گابریل 
پین روی نیمکت تیم شرایط بهتری دارد. شما حضور گابریل پین 

در استقلال را چقدر مثبت می بینید؟
اواخر فصل گذش��ته خط دفاعی اس��تقلال با حضور همین 
بازیکنان یعنی یزدانی، دانشگر و مرادمند عملکرد خوبی داشت. 
زمان اس��تراماچونی با سیستم ۱-3-۲-4 بازی می کردیم و وی 
وقت��ی دید تیمش در دقایق آخر گل می خورد، سیس��تم را به 
۲-۵-3 تغیی��ر داد و چند بازی هم زمان برد تا تیمش جا افتاد. 
بازی های فوق العاده ای هم تیم استراماچونی انجام می داد. اگر از 
ای��ن منظر و این حد تأثیرگذاری بخواهیم صحبت کنیم، آقای 
پین هیچ کاری در استقلال انجام نداده است. به هر حال اوایل 
فصل تیم برنده می ش��د و باید از فرهاد مجیدی پرسید که این 
مربی چقدر تأثیرگذار بوده است اما خود من از پین چیزی ندیدم. 

  استقلال در غیاب غفوری، مدافع راست دیگری ندارد، سمت 
چ�پ هم ضع�ف دارد، همچنین هافبک ط�راح و حتی مهاجم 
ششدانگ نیز ندارد؛ به نظر شما خریدهای استقلال مفید بوده 

است؟
به هر حال کادر فنی نظرش این بوده که این بازیکنان می توانند 
به تیم کمک کنند. هر مربی  نظر خودش را دارد. من فکر می کنم 
جایگزین های خوبی برای بازیکنانی مثل ریگی، قائدی، دیاباته و 
اسماعیلی نداریم. سمت راست ما غفوری مدتی است نمی تواند 
ب��ه دلیل مصدومی��ت بازی کند؛ چه بازیکن��ی باید بازی کند؟ 
یامگا باید بازی کند؟ باید یک بازیکن جانش��ین در این پس��ت 
می داش��تیم. الان که تیم خوب پول می دهد، چرا نباید بازیکن 

درجه یک خریداری شود؟
  خیلی از هواداران پس از ۵ تساوی متوالی نگران بازی امروز 

استقلال هستند؛ بازی با پیکان را چطور می بینید؟
به هر حال هواداران حق دارند نگران باشند. به نظر من کیفیت 
استقلال بالاست و فکر نمی کنم از نظر فنی مشکلی مقابل پیکان 

داشته باشند. ان شاءالله با یک برد شرایط تیم بهتر شود.

زهره فلاح زاده: تیم اس�تقلال پس از پشت سر گذاشتن 
پنجمین تس�اوی متوالی و بازی ناامید کنن�ده در داربی 
نودوهفتم، امروز در هفته نهم مقابل تیم پیکان صف آرایی 
می کند. آبی ها با ۱۴ امتیاز در رده ششم جدول قرار دارند 
و به کسب ۳ امتیاز این دیدار محتاجند، چرا که در صورت 
نرسیدن به پیروزی، بیش از پیش در بحران قرار خواهند 
گرفت. در سوی مقابل پیکانی ها در صورت برد می توانند 
حتی استقلال را در جدول پشت سر بگذارند؛ اتفاقی که 
می تواند برای کادرفنی آبی ها گران تمام شود. »وطن امروز« 
برای بررسی عملکرد آبی پوشان پایتخت با ایمان عالمی، 

پیشکسوت این تیم گفت وگو کرد. 

وزارت خارجه چین: بازی های المپیک 
به حضور سیاستمداران متکی نیست

وزارت خارج��ه چین اعلام ک��رد برگزاری بازی های 
المپیک زمستانی به حضور سیاستمداران متکی نیست. 
به گزارش فارس، »اس��کات موریس��ون« نخست وزیر 
استرالیا دیروز از تحریم دیپلماتیک بازی های المپیک 
زمس��تانی ۲۰۲۲ پکن خبر داد، این در حالی است که 
ورزش��کاران این کشور مشکلی برای شرکت در بازی ها 
ندارن��د. پیش از این آمریکا نیز ای��ن موضوع را مطرح 
کرده بود که چین هم در واکنش به این موضوع، رفتار 
آمری��کا را محکوم و بدون ارائه جزئیات بیش��تر تهدید 
به تلافی کرد. بعد از تحریم بازی ها از س��وی استرالیا، 
س��فارت چین در این کشور این تصمیم را مورد انتقاد 
قرار داد و گفت این امر باعث بهبود روابط س��رد بین ۲ 
کشور نمی شود. در این بیانیه آمده است: همان طور که 
همه ما می دانیم مقصر مشکلات کنونی روابط چین و 
استرالیا دقیقا متوجه استرالیاست. چین ضمن واکنش 
تند به تصمیم استرالیا برای پیوستن به تحریم دیپلماتیک 
بازی های المپیک زمستانی پکن از سوی آمریکا اعلام 
کرد هرگز قصد دعوت از مقامات استرالیایی را نداشته 
و برای کس��ی مهم نیست که بیایند یا نه. هیأت چین 
در سازمان ملل نیز این تحریم را یک مضحکه سیاسی 
خواند. حتی کمیسیون مرکزی بازرسی حزب کمونیست 
پاسخی را در قالب یک پیام طولانی با عنوان »روح منشور 
المپیک را نمی توان خدشه دار کرد« منتشر کرد. انتقاد 
از چین در زمینه حقوق بش��ر شامل ادعای نسل کشی 
علیه مسلمانان اویغور از مواردی است که باعث تحریم 
المپی��ک ش��ده، در حالی که پکن ای��ن اتهامات را رد 
کرده اس��ت. »وانگ ونبین« س��خنگوی وزارت خارجه 
چین هم در واکنش ب��ه این اتفاقات بیان کرد بازی ها 
به حضور برخی سیاس��تمداران وابس��ته نیست. وانگ 
در یک کنفرانس خبری در واکنش به تصمیم استرالیا 
گفت چین بارها تکرار کرده اس��ت المپیک زمس��تانی 
صحنه ای برای موضع گیری و دستکاری سیاسی نیست. 
چین هرگز برنامه ای برای دعوت از مقامات استرالیایی 
به بازی ها نداش��ت. »فومیو کیشیدا« نخست وزیر ژاپن 
هم درباره تحریم المپیک پکن گفت این کشور از منظر 
منافع ملی و با در نظر گرفتن اهمیت بازی های المپیک 
و اهمیت دیپلماسی تصمیم خود را اتخاذ خواهد کرد. 

ماجرای درخواست پرسپولیس
برای گرفتن پاسپورت رادو

دروازه بان کروات پرس��پولیس پس از دریافت بخشی 
از طلبش در اقدامی عجی��ب ایران را ترک کرد. بوژیدار 
رادوش��وویچ هفته گذش��ته با ارس��ال نامه ای به باشگاه 
پرس��پولیس مهلت داد ظرف یک هفت��ه مطالباتش را 
پرداخت کند، در غیر این صورت کشورمان را ترک خواهد 
کرد. پس از این نامه مدیران باشگاه پرسپولیس جلساتی با 
رادو برگزار کرده و ضمن پرداخت ۵۰ هزار یورو همراه با 
بخشی از قرارداد این فصل وی با دروازه بان کروات توافق 
کردند ظرف 3 هفته آین��ده، 3۰ هزار یورو دیگر به وی 
پرداخت کنند تا دریافتی اش به سایر نفرات برسد. با این 
وجود رادوشوویچ سه شنبه  شب ایران را به مقصد کرواسی 
ترک کرد. ظاهرا بدقولی های اخیر مدیران پرس��پولیس 
و اینکه مبلغ پرداختی به وی مدنظر رادوش��وویچ نبوده، 
سبب خروج وی از کشورمان شده و باید دید در نهایت 
این بازیکن که در هفته های اخیر و همزمان با بازگشت 
خانواده اش به کرواس��ی دچار شرایط نامناسبی از لحاظ 
روحی شده بود، آیا راضی به بازگشت به تهران می شود یا 
مراحل فسخ قرارداد خود را با باشگاه پرسپولیس پیگیری 
می کند. از طرفی مدیران پرسپولیس روز گذشته از رادو 
درخواست کردند به بهانه اینکه ویزای کارش حدود یک 
هفته دیگر به اتمام می رسد، پاسپورت خود را تحویل دهد 
اما این بازیکن چنین کاری را انجام نداد و ایران را ترک کرد. 

برکناری گوتی از هدایت اودینزه
اودینزه به طور رس��می »لوکا گوتی« سرمربی خود 
را برکنار کرد. به گزارش فوتبال ایتالیا، اودینزه به طور 
رسمی لوکا گوتی را برکنار و دستیار او »گابریله سیوفی« 
را به عنوان سرمربی موقت انتخاب کرد. گوتی و سیوفی 
دیروز برای دیدار با جینو پوزو، حامی باش��گاه، به دفتر 
مرکزی باشگاه فراخوانده شدند. همچنین بیانیه ای منتشر 
شد مبنی بر اینکه گوتی برکنار شده است و سیوفی به 
صورت موقت هدایت تیم را بر عهده خواهد گرفت. گوتی 
تقریب��ا تمام دوران حرفه ای خود را به  عنوان دس��تیار 
سرمربی گذرانده بود که از جمله حضور در چلسی نیز 
بود. شروع ضعیف اودینزه در این فصل تعیین کننده بود 
و 4 برد، ۷ تساوی و ۶ شکست در سری آ و کوپا ایتالیا 
به دست آورد و همین باعث شد او از سمت خود برکنار 
شود. از پاکو جمز، سرمربی سابق گرانادا و رولاندو ماران، 
سرمربی سابق کالیاری به عنوان گزینه های جانشینی او 

در تیم اودینزه یاد می شود. 

هیچ ورزشکاری از المپیک زمستانی 
به خاطر کرونا اخراج نمی شود

مسؤولان برگزاری المپیک زمستانی اعلام کردند هیچ 
ورزشکاری از این رقابت ها به دلیل کرونا اخراج نمی شود. 
به گزارش خبرگزاری تاس، شرکت کنندگان در بازی های 
المپیک زمس��تانی ۲۰۲۲ پکن در صورت تش��خیص 
ویروس کرونا در حین مسابقات، محروم نخواهند شد و 
در صورتی که عفونت قبل از فینال تشخیص داده شود، 
ورزشکار یا تیم به طور خودکار مدال نقره دریافت خواهند 
کرد. این تصمیم توسط کمیته اجرایی کمیته بین المللی 
المپیک )IOC( به سخنگوی این کمیته، مارک آدامز 
اعلام شد. آدامز گفت: هیچ ورزشکار یا تیمی به دلایل 
مرتب��ط با »کووید-۱9« محروم نخواهد ش��د. حداقل 
نتیجه یک ورزش��کار یا تیم ب��ا در نظر گرفتن مرحله 
مسابقه ای که نتوانسته است در آن شرکت کند، حفظ 
می شود. به عنوان مثال اگر به فینال بروند اما به دلیل 
ابتلا به کرونا نتوانند مس��ابقه دهند، مدال نقره دریافت 
 می کنند. بازی های المپیک زمستانی پکن 4 تا ۲۰ فوریه

)۱۵ بهمن تا اول اسفند( برگزار می شود. 

اخبار

ورزشی

آتن�ا خلیلی: وزنه برداران کش��ورمان در حالی که باید تمام 
تمرکزشان معطوف به وزنه زدن در مسابقات قهرمانی جهان 
باشد، فشار روانی اینکه مبادا اعزام تیم در دقیقه 9۰ لغو شود 
را تحمل می کنند. مسابقات وزنه برداری قهرمانی جهان در 
تاشکند ازبکستان آغاز شده است. تیم  ملی وزنه برداری زنان 
)4 ورزشکار( و مردان ایران )۱۰ ورزشکار( قرار است جمعه 
تهران را به مقصد تاشکند ترک کنند و این در حالی است که 
در فاصله کوتاهی تا اعزام نگرانی در چهره ملی پوشان کاملا 
هویداست. مشکلات مالی فدراسیون و بحث اینکه اگر پول 
نرسد، اعزامی در کار نیست، استرس را به جان وزنه برداران 
انداخته است که مبادا مسابقات قهرمانی جهان را از دست 
بدهند. مشکل شدید مالی فدراسیون از گوشه و کنار شنیده 
می شد، حتی اینکه این مساله باعث شده وزنه برداران مجبور 

شوند برای تامین نیازهای غذایی خود از جیب هزینه کنند 
و ش��اید آنها این تصور را داشتند که برابر هزینه هایی که از 
جیب می دهند، حداقل قرار اس��ت در قهرمانی جهان وزنه 
بزنند اما در حال حاضر وزنه برداران می گویند تنها بلیت سفر 

به تاشکند را در دست دارند و مبلغی 
که لازم است برای پرداخت به هتل و 
ورودی مسابقات پرداخت شود، هیچ 
کدام تامین نشده است. وزنه برداران 
صراحت��ا اعلام کردن��د: اینکه مدال 
بگیریم و در فرودگاه به استقبال مان 
بیاین��د و گل گردن مان بیندازند به 

دردمان نمی خورد، ما الان به حمایت مسؤولان نیاز داریم. 
اینک��ه چرا فدراس��یون وزنه برداری به ای��ن حال و روز 

افتاده نیاز به بررسی مفصل دارد اما نکته این است که چرا 
وزنه برداران در آس��تانه اعزام باید دغدغه فکری دیگری غیر 

از وزنه زدن داشته باشند؟!
روز سه ش��نبه که رضا صالحی امیری، رئیس کمیته ملی 
المپیک از اردوی وزنه برداران بازدید 
داش��ت، وزنه برداران ل��ب به گلایه 
گش��ودند و عنوان کردند مشکلات 
مالی فدراسیون فش��ار زیادی را به 
آنها وارد کرده اس��ت و ش��رایط به 
 گونه ای است که حتی در تامین آب 
معدنی هم با مشکل مواجهند اما با 
وجود تمام این مشقت هایی که در این مدت کشیده اند تنها 
نگرانی آنها لغو اعزام در دقیقه 9۰ به دلیل تامین نشدن منابع 

مالی است و آنها خواستار این هستند با توجه به تمریناتی 
که داش��ته اند و امکان مدال آوری تیم، ارز لازم تهیه شود تا 

بتوانند در مسابقات شرکت کنند. 
آنچه از صحبت ها مشخص است مسؤولان دستگاه ورزش 
روی خوش��ی به وزنه برداری نشان نداده اند اما ماجرا هر چه 
هس��ت، این وزنه برداران نباید قربانی ش��وند. مدال جهانی 
ممکن است زندگی آنها را تغییر دهد، بنابراین اعزام نشدن 

فقط انگیزه را در آنها می کشد. 
 پ��س از قهرمانی جه��ان می توان به ای��ن پرداخت که 
چرا رش��ته ای مانن��د وزنه برداری با تمام قدم��ت، اعتبار و 
مدال آوری ای که داش��ته به این حال و روز افتاده که برای 
تهیه صبحانه ملی پوشان خود مشکل داشته اما آنچه اکنون 

مهم است اینکه نباید امید ۱4 ورزشکار ناامید شود. 

بررسی وضعیت تیم  ملی وزنه برداری در آستانه اعزام به مسابقات قهرمانی جهان

تیمی که فقط بلیت دارد

اسکوچیچ و دستیارانش از ایران رفتند
س��رمربی ک��روات تی��م  مل��ی و دس��تیاران خارج��ی و ایران��ی او برای س��پری ک��ردن مرخص��ی و حض��ور در کن��ار خانواده های 
خ��ود در هن��گام تعطی��لات س��ال ن��و می��لادی، ایران را ت��رک کردن��د. در آخری��ن روزه��ای س��ال ۲۰۲۱، دراگان اس��کوچیچ و 
دس��تیارانش ای��ران را ت��رک کردن��د و راه��ی کشورهای ش��ان ش��دند ت��ا کریس��مس را در کن��ار خانواده های خود س��پری کنند. 

سیده الهه موس�وی: در ماجرای تخلف 
باش��گاه گل گهر در اس��تفاده از بازیکن 
غیرمجاز اتفاقاتی رخ داده که ظاهرا هیچ کس در این پرونده 
مقصر نیس��ت و همه س��عی دارند تقصیر را گردن دیگری 
بیندازند. »اریک باگناما« مهاجم گابنی تیم گل گهر از روزی 
که وارد ایران شده، حواشی زیادی پیرامون بازی های ملی اش 
ایجاد شده و نامه فدراسیون گابن، باشگاه سیرجانی را با دردسر 

مواجه کرده است. 
بعد از انتشار اسناد بازی نکردن این بازیکن در تیم  ملی 
کش��ورش، صدای اعتراض باش��گاه های استقلال، پیکان و 
س��پاهان که مقابل گل گهر بازی کرده اند، بلند ش��د. آنها 
با ش��کایت علیه این بازیکن به فدراسیون، خواستار تغییر 
نتایج مسابقات شدند. از طرفی اشتباه بخش بین الملل در 
اس��تعلام نامه فدراس��یون گابن در این پرونده محرز شده 
اما وقتی فش��ار رسانه ها زیاد ش��د، حسین شریفی، مدیر 

فدراسیون  عمومی  روابط 
پاسخگو ش��د. شریفی در 
صحبت های خود با اشاره 
به اش��تباه فدراسیون در 
اس��تعلام نامه و بازی های 
اعلام شده این بازیکن در 
تیم  ملی گابن گفت: تکلیف 
مشخص اس��ت. بالاترین 
مقام فدراسیون گابن یک 
مس��اله ای را تایی��د کرده 

اس��ت. اگر تخلفی رخ داده باشد، از جانب فدراسیون مبدا 
اتفاق افتاده است. در صورتی که مرجعی بالاتر اعلام کند این 
بازیکن در آن 4 بازی به میدان نرفته، تصمیم گیری می کنیم. 
درباره این پرونده تمام مدارک و مستندات از سوی باشگاه ها 
به فدراسیون ارائه شده اما کمیته انضباطی فدراسیون هم 

سکوت کرده است. کمیته 
هم  فدراس��یون  وضعیت 
اص��لا در جری��ان پرونده 
نیست و مقامات فدراسیون 
ه��م توضیحی در این باره 
به اف��کار عمومی نداده اند. 
ظاه��را در این ماجرا »کی 
بود، ک��ی بود، من نبودم« 
ب��رای  راه��کار  بهتری��ن 
فدراس��یون،  مس��ؤولان 
باش��گاه گل گهر و مقصران یک اس��تعلام س��اده است. 3 
هفته از حضور یک بازیکن در ترکیب گل گهر با مستندات 
غیرمجاز بودن وی گذشته و هفته چهارم نیز در پیش است 
اما هیچ کس در این ماجرا خودش را مقصر نمی داند. وقتی از 
مسؤولان فدراسیون سوال می شود نقض قانونی که خودتان 

درباره بازیکنان خارجی مصوب کردید چه تبعاتی دارد، با این 
پاسخ مواجه می شوید که باشگاه ها خودشان مسؤول استعلام 
هستند. وقتی سوال می کنید اگر باشگاه ها تخلف کرده باشند، 
چه کسی باید با آنها برخورد کند، پاسخ می دهند تخلف از 

کشور مبدا اتفاق افتاده است!
3 باش��گاه تا امروز بر سر حضور یک بازیکن در گل گهر 
با هم جدال لفظی و شکایت داشته اند اما باشگاه گل گهر و 
مسؤولانش تخلف این باشگاه و فدراسیون گابن را در پرونده 
بازیکن جدیدشان قبول نمی کنند. فدراسیون فوتبال هم تا 
امروز زیر بار اشتباهش در این پرونده نرفته است. پس چه 
کسی باید پاسخگوی چنین اتفاق عجیبی باشد؟ در این بین 
تنها به این جمله بسنده شده که پرونده ابعاد زیادی دارد 
و باید به آن رس��یدگی شود اما اینکه چرا پرونده ای به این 
ابعاد تشکیل شده و مقصر آن کیست و چه عواقبی در پی 

دارد، سوالی است که همگان در انتظار پاسخ آن هستند. 

گزارش

ایمان عالمی در گفت وگو  با »وطن امروز« در باره وضعیت این روزهای استقلال:

جایگزین ها مناسب نبودند

پنجشنبه ۱8 آذر ۱۴۰۰
وطن امروز     شماره ۳۳7۱

]  مارکا   [

این اتلتیکوست!
]   اسپورت  [

]  موندودپورتیوو   [بیایید رؤیاپردازی کنیم

می شود یا نمی شود
]  توتواسپورت  [

میلان چه حیف
]  آ.اس  [

هرگز از باور داشتن دست نکش

هیچ کس ماجرای بازیکن گابنی گل گهر را گردن نمی گیرد

کلاف سردرگم یک قانون شکنی


